

Møde den: 22.05.2018 kl. 10-12
1611-121b (vært: Lisette)
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST/Ordfører), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Lisette Prins (HE), Jesper Qvistgaard (Aarhus BSS), Birgitte Castenskjold Viborg (ASE) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Afbud: Jesper Sølund Hansen (AR)

Gæster: Emil Outzen, studenterrådsformand, medvirker under pkt. 1.

Dato: 24-05-2018
 Ref: EHL

Side 1/6

Punkt 1	Besøg af studenterrådet (ca. 1 time)
Beskrivelse	v/Esben Dialog med studenterrådet med udgangspunkt i følgende emner: <ul style="list-style-type: none"> • Hvilke positive og/eller udfordrende tendenser oplever SR hos de studerende for tiden? • Status på AU Helpline • Rolle i forhold til fastholdelsesinitiativet – har SR nogle initiativer i støbeskeen? • Chikaneproblematikken - hvad gør SR, når data offentliggøres efter sommerferien? • De studerendes erfaringer med at samarbejde med AU/administrationen – opleves det som drænende eller energigivende? • Har SR en plan for jeres aktiviteter fremadrettet – skal vi arbejde sammen om noget?
Referat	Emil takkede for invitationen og de tilsendte diskussionspunkter. Han oplyste, at han snart træder af som formand, da han har et praktikophold i New York i de næste semestre. <i>Lange sagsbehandlingstider</i> Emil kunne berette, at det stadig er de samme udfordringer som optager de studerende, bl.a. forsinkelse, fremdriftsregler og muligheden for fleksibilitet. Det er dog i særlig grad de lange sagsbehandlingstid som gør livet surt for mange studerende, da vigtige frister undertiden bliver overskredet på den konto, fx i

forhold til SU. VEST-båndet opfordrer SR til at søge dialog med SU-kontoret.

Tilvalg

Der ønskes bedre vejledning og styrket fokus på forventningsafstemning omkring tilvalget, fx i form af film og mere info på web.

Kommunikation med de studerende

Båndet spurgte til, hvordan man optimerer kommunikationen med de studerende, når nu mange af de gængse kommunikationsindsatser synes at have begrænset effekt. Emil foreslog at de inddrage de lokale fagråd, idet de i mange tilfælde vil have brugbar viden om, hvad der fungerer hos netop dem rent kommunikationsmæssigt.

AU Helpline

Der er god fremdrift i AU Helpline med mange ildsjæle ombord. Åbningen er udskudt til studiestart. VEST-båndet opfordrede SR til at gribe fat i universitetsledelsens stab i forhold til at få det juridiske ansvar endeligt på plads.

Fastholdelsesinitiativet

SR er med på de overordnede punkter. SR mener, at det er de lokale fagråd der først og fremmest skal aktiveres, da udfordringerne er meget forskellige fra studie til studie.

Optagelsesprøver i kvote 2

SR frygter, at ansøgerne på forhånd bliver usikre på, hvad testen går ud på, og fravælger AU på den konto. Båndet finder det vigtigt at testen afdratiseres. Eva foreslog, at man kunne lave en film med udtalelser fra de studerende, som har gennemgået testen. Eva kigger på sagen.

Rusugen

SR ser gerne en optimering af rusuge/studiestart, efter at den mange steder er blevet mere skrabet i de senere år.

Chikaneproblematikken

Chikaneproblematik skal også adresseres lokalt. Vi skal vær påpasselige med kommunikationen, så det ikke ender med formålsløs udbasunerig, der risikerer at skævvride problemerne.

Proaktiv brug af studerende

	<p>Lisette spurgte til, hvordan vi kan bruge de studerende proaktivt – og om . Dertil svarede Emil, at det er vigtigt, at man gør sig klart, hvilke typer det er man vil have fat i. Han anbefalede desuden at rette henvendelse til de lokale fagråd, da de langt henad vejen vil vide, hvem vi skal snakke med.</p> <p><i>Kommende aktiviteter i SR</i></p> <p>I efteråret vil der ske en styrkelse af retshjælpen, så de bliver mere målrettet uddannelsesjuridiske spørgsmål. Vi må derfor gerne henvise til retshjælpen. SR vil gerne lave flyers til udde- ling blandt studentervejlederne producere tekst til hjemmesi- den. SR sender materiale til Esben til videreformidling.</p> <p>Eva takkede Emil for besøget og udtrykte, at man ser frem til samarbejdet med den nye formand.</p>
--	---

Punkt 2	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Anne:</p> <ul style="list-style-type: none"> I forlængelse af en diskussion om effekten af tidligere og igangværende kommunikationsindsatser vil VEST-båndet på et senere tidspunkt lave en nærmere granskning af dets ansvar og forpligtigelser i forhold til kommunikation med de studerende. I første omgang vil man opfordre redaktionen for studieportaler til at overveje, hvordan man kan booste brugen af mitstudie.au.dk. <p>Lisette:</p> <ul style="list-style-type: none"> Link til E-læringskurset om ny persondataforordning sendt også til studentervejlederne. <p>Eva:</p> <ul style="list-style-type: none"> Prodekan for uddannelse ST foreslår skrabet version af engelsk oversættelse af danske uddannelser på studieguiden Har fået ressourcer til at udvikle ”test dig selv”-test på web

Punkt 3	Status: Oplæg for LGU 6. juni
----------------	--------------------------------------

Beskrivelse	<p>v/Jesper, Eva og Anne</p> <p>Vi tager et kig på arbejdsgruppens oplægsudkast.</p> <p>Bilag: Udkast til oplæg er fremsendt per mail og kan findes i båndmappen.</p>
Referat	<p>Vi skal lægge vægt på vores sammenhængsskabende rolle. Derudover bør vi pointere at vores opgaveløsning er evidensbaseret. Vi er nysgerrige på, hvad der sker andre steder – og der er mange som vil i kontakt med os. Endelig skal vi huske at nævne arbejdsgrupperne som et væsentligt aktiv.</p> <p>Vi skal være mere konkrete på spørgsmålsdelen. Måske rejse problemstillingen i forhold til kommunikationsrollen?</p> <p>Rollefordeling:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Eva tager første slide • Strategi, rekruttering, fælles kurs, mv.: Anne • Dialogmøder, videndeling, arbejdsgrupper mv.: Jesper Q • Seminar for UFU: Birgitte • Evidens, brugeren i fokus, proaktiv tilgang mv.: Lisette • Digital vejledning, nye løsninger mv.: Jesper • Afrunding: Eva

Punkt 4	Status: UFU-seminar i efteråret
Beskrivelse	<p>v/Anne og Birgitte</p> <p>Status siden sidst.</p>
Referat	<p>Vincent Tinto vil gerne komme fra tirsdag til søndag. Vi skal have afklaret med universitetsledelsens stab, hvem der laver dagsprogram og følger ham i løbet af ugen.</p> <p>Arbejdsgruppen (Lisette, Birgitte og Anne) træder sammen efter Birgitte har haft en opfølgende snak med Tinto.</p>

Punkt 5	Drøftelse: Temadag i VEST-båndet om overgange fra gymnasium til universitet
----------------	--

Beskrivelse	v/Eva Forslag: Næste VEST-temadag kunne handle om overgange fra gymnasie til universitet. Her kunne det være relevant at invitere nogle gymnasiestudievejledere og evt. en rektor med. Det kunne både være med et metodisk fokus, hvordan studievejlederne griber fravær og frafaldstruede an, men også inputs til, hvad vi kan gøre i forventningsafstemningen i rekrutteringen og i studiestarten. Det kunne også være interessant for nogle af kommunikationsfolkene, der arbejder med rekruttering at deltage i.
Referat	Båndet vurderede, at arrangementet vil være for tidskrævende i efteråret og valgte at udskyde snakken til 2019.

Punkt 6	Drøftelse: Næste båndordfører?
Beskrivelse	v/Eva Eva går på orlov fra juni – hvem overtager roret?
Referat	Ifølge Esbens liste peger pilen på Jesper Q.

Punkt 7	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	Studerterpræsterne vil gerne have ud i rusugen. Vi fastholder, at studiestarten så vidt muligt holdes fri for eksterne tilbud.

Kommende dagsordenspunkter:

Møde med studenterrådgivningen (14. august)

TEMA: VESTs rolle og forpligtigelser i forhold til kommunikationen med de studerende

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
07.06.2018	14-15	1443-313 (Jesper S)

19.06.2018	10-12	1445-031 (Anne)
------------	-------	-----------------

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.
